
verslag cultuurraad dinsdag 4 mei 
 
 
 

1. Goedkeuring verslag  
 

De bijkomende opmerking bij het advies van de cultuurraad m.b.t. de straatnaam Josette 
Haesaertshof wordt geschrapt. 

 
 

2. Goedkeuring agenda 
 

toevoeging bij ter kennisgeving > stand van zaken polyvalente zaal E-K 
toevoeging bij varia > vrijwilligersacademie 
 
 

3. Activiteiten  
 

a. Evaluatie lichtwandeling 
 
Tijdens de laatste donkere winterdagen (18, 19, 20 februari) trakteerde de Gemeente Kortenberg haar 
inwoners op een unieke lichtwandeling. Na zonsondergang kon je je eigen omgeving ontdekken zoals 
je ze nog nooit zag. Een parcours van zo’n 3 kilometer bracht bezoekers langs bekende trekpleisters 
en verborgen parels die mooi werden uitgelicht. Een parcours zonder start of eindpunt, waar iedereen 
eender waar kon inpikken en weer eindigen in zijn eigen bubbel. 
 
 

 Veel positieve reacties. Bezoekers waren blij nog eens ‘uit hun kot’ te kunnen komen en 
apprecieerden ook het initiatief. 

 Eerste editie. Werkpunten naar volgende editie werden geformuleerd. 
 Veel bezoekers op vrijdag en zaterdag. Na vrijdag werd extra oproep gedaan naar extra 

stewards en was er bijkomende ondersteuning van de politie. 
 Volgend jaar hopelijk zonder coronamaatregelen 

 
 

b. Evaluatie Erfgoeddag ‘De Nacht’ 

 
Na het annuleren van de erfgoeddag vorig jaar werd dit jaar het thema ‘de nacht’ hernomen. Er werd 
gekozen voor een coronaproof-concept. Een wandeling van zo’n 2 kilometer doorheen Erps met 
luisterverhalen over de legendes van Kortenberg zoals Lodder met zijn Keet en de Zwarte Madam.  
Hiervoor werd gewerkt met de ErfgoedApp. Deze tour blijft ook na de erfgoeddag beschikbaar in de 
app. Voor de verhalen werd er samengewerkt met De Komediespelers. Zij spraken, onder leiding van 
een professionele stemacteur, de teksten in. 
 
De volgorde van de route is onduidelijk in de app. Stien doet navraag bij de mensen van de 
ErfgoedApp. 
 
 

c. WIJkconcerten 
 
Tijdens een WIJkconcert programmeert de dienst Vrije Tijd een verrassingsconcert, -spektakel of -
show in een wijk/straat of buurt zodat buren samen kunnen genieten vanuit het slaapkamerraam, de 
voortuin of de stoep. 

Er werd een oproep gelanceerd om je buurt kandidaat te stellen. Op basis van enkele factoren werden 
de wijken geselecteerd. BV. Kan de wijk afgesloten worden zonder al te grote impact op het verkeer? 
Is iedereen gemotiveerd?... 



Er werden nu 4 straten geselecteerd. De voorstellingen zullen doorgaan in de tweede helft van mei en 
zijn enkel toegankelijk voor de inwoners van de geselecteerde straten en hun bubbel, zodat de 
voorstelling coronaveilig kan verlopen. 

 
d. Tour Elentrik 

 
Elektriciteitskastjes zijn noodzakelijk op het openbaar domein, maar vaak zijn ze een doorn in het oog. 

Dankzij Tour Elentrik werden 20 van deze kastjes omgetoverd tot een canvas voor lokaal en 

professioneel talent.  

Kortenbergse jongeren werden uitgedaagd en gecoacht om verschillende kastjes een nieuwe en frisse 

laag te geven binnen de thema’s ‘mobiliteit en natuur’.  

Hun creaties vormen, samen met de make-overs door professionele artiesten, ‘Tour Elentrik’. 

De tour langsheen de beschilderde kastjes loopt doorheen de verschillende deelgemeenten en zal, 

afhankelijk van de coronamaatregelen tijdens het voortraject, te bezoeken zijn vanaf zondag 27 juni. 

 

De kaart met de verschillende locaties vind je, vanaf juni, op kortenberg.be/tour-elentrik. 

 
 

e. Muurschildering Colomba  
 
De afgelopen weken kreeg Sporthal Colomba in Kortenberg een nieuw likje verf, in de vorm van een 
prachtige muurschildering. De ontwerpen zijn van de hand van Toon van Ishoven, een van de 
Vlaamse Primitieven als het aankomt op muurschilderingen in onze contreien. 
 
Voor deze mooie muurschildering werd er door de inwoners van Kortenberg gestemd op de 
verschillende ontwerpen van de hand van Toon van Ishoven. Het winnende ontwerp is ‘Het 
Kantelpunt’. Met dit ontwerp wil de artiest benadrukken dat onze aardbol zich op een belangrijk punt 
bevindt in zijn geschiedenis. De mens zoekt letterlijk naar de balans voor een gezonde samenwerking 
met onze planeet. Het wordt steeds duidelijker dat we ons op een kantelpunt bevinden. Het is erop of 
eronder. De huidige generaties werken aan de toekomst van morgen, op zoek naar een evenwichtige 
levensstijl met respect voor onze aardbol. En dit kunnen we natuurlijk alleen maar aanmoedigen. 
 
De grootste muurschildering in Kortenberg 'Het kantelpunt’ is een intrigerend beeld. Zijn we speler of 
speelbal? Zijn we kopbalsterk genoeg om de enige blauwe bal die we hebben in de lucht te houden? 
 
Vanuit de cultuurraad komen er veel positieve reacties op de muurschildering. 
Ook het gedicht in het vaccinatiecentrum, van dorpsdichter Johan Teirlinck, wordt gecomplimenteerd.  
 

 
f. Zomer op stelten 

 
Deze zomer staan er allerlei activiteiten op stapel onder de noemer ‘Zomer op stelten’.  
Ieder weekend organiseert de dienst vrije tijd een activiteit met op de agenda o.a. klassieke muziek, 
een openluchtfilm, een picknick, theater,… In september worden de grotere activiteiten gepland. 
 
Vrijdag 3/9: Kortenberg Zingt 
24-25-26/9: foodtruckfestival met hieraan gekoppeld ook de bedanking voor de besturen 
 
Er zal vooral online gecommuniceerd worden om zo snel te kunnen inspelen op de corona-
maatregelen van dat moment. Op de website zomeropstelten.kortenberg.be zal een overzicht te 
vinden zijn van alle activiteiten. Ook de activiteiten van de sport- en jeugddienst en de bib zijn hier 
terug te vinden. 
 
Wis Devriese merkt op dat er in het weekend van 24-26 september ook festiviteiten te Everberg 
worden georganiseerd. Er wordt gekeken of er nog mogelijkheden zijn om te schuiven met 
foodtruckfestival, maar dit is onderdeel van een hele puzzel. 
 



Oproep om de organisatie van grote evenementen steeds tijdig te melden aan de gemeente zodat hier 
rekening mee gehouden kan worden. 
 
 
 

g. Opening Berkenhof 
 

Gezien corona werd ervoor gekozen om aan het begin van het nieuwe werkjaar, in het weekend van 
12/9, de opening van Berkenhof te plannen. Zo kan het nieuwe gebouw toch feestelijk geopend 
worden. Datum alvast te noteren.  
 
Het gebouw kan al vroeger in gebruik genomen worden, dus het is niet écht een ‘opening’, eerder een 
voorstelling aan het grote publiek. 

 

 

4. Ter kennisgeving 
 

a. Stand van zaken OC Berkenhof  
 
De nieuwbouw van OC Berkenhof zit in de eindfase. 
 

- Men legt de laatste hand aan de buitenaanleg 
- Het meubilair werd geleverd 
- De inkomhal werd herschilderd 
- Er wordt de nodige signalisatie naar de verschillende lokalen voorzien: zowel via belettering 

als via een scherm in de inkomhal 
- De keuken wordt kortelings opgeleverd 
- De tribune moet nog gegund worden. dit verloopt wat moeilijker, maar komt wel in orde. 
 

Voor reservaties tot eind 2021 kan je contact opnemen met de gemeentelijke verhuurdienst 
via verhuur@kortenberg.be of 02 755 30 70. 
  
Voor het jaar 2022 pikt de verenigingsraad de draad weer op. Zij zullen de verschillende data van de 
verenigingen verzamelen en alle betrokken partijen consulteren waar aanpassingen nodig zouden 
zijn. Om dit op een uniforme manier te kunnen verwezenlijken, en om de werklast tot een minimum te 
beperken, wordt gevraagd om de gewenste data in te vullen in een Excel-file die ter beschikking staat 
op de www.vrkortenberg.be.  

 
 

b. Stand van zaken polyvalente zaal Erps-Kwerps 
 
Bij de start van het project 'renovatie van de polyvalente zaal van Erps-Kwerps’ werd ervan uitgegaan 
dat dat kon gebeuren via de oude aanstelling van een ontwerper. Dat is een aanstelling die dateert 
van 1998 en waarbij het dossier al eens gereactiveerd werd in 2005. Oorspronkelijk was alleen de 
renovatie van de kleedkamers en douches voorzien maar het project werd daarna flink uitgebreid met 
meer voorzieningen voor cultuurverenigingen. het bestuur blijft nog altijd achter die uitbreiding staan.  
 
Maar net omdat de omvang van het project nu veel groter is dan eerst voorzien, heeft de advocaat 
laten weten dat het project 'renovatie van de polyvalente zaal van Erps-Kwerps’ niet kan gerealiseerd 
worden via deze oude aanstelling. Dat zou in strijd zijn met de wet op de overheidsopdrachten. De 
gemeente moet immers strikte regels volgen voor al haar uitgaven en zeker voor grote 
investeringsprojecten. Als die regels niet gevolgd worden kan dat grote nadelige financiële gevolgen 
hebben voor de gemeente.  
 
De ontwerpende architect heeft wel nog het dossier voor de omgevingsaanvraag kunnen indienen. 
Dus die aanvraag is lopende. Maar na de indiening van de omgevingsaanvraag heeft de gemeente 
dus noodgedwongen de overeenkomst moeten beëindigen.  
 
Vorige week heeft het schepencollege een nieuw bestek kunnen goedkeuren voor de aanstelling van 
een uitvoerende architect 'dossier sporthal Erps-Kwerps'. Dat betekent dat het dossier jammer genoeg 

mailto:verhuur@kortenberg.be
http://www.vrkortenberg.be/


een vertraging van ongeveer zes maanden zal oplopen. We gaan ervan uit dat in juni de uitvoerende 
ontwerper kan aangesteld worden waarna er kan verder gewerkt worden aan de detaillering van de 
plannen. Daarbij wordt maximaal rekening gehouden met de vragen en opmerkingen die de 
verenigingen ons in januari hebben meegegeven.  
 
Dan zullen we nog éénmaal terugkoppelen naar de verenigingen en kan dan hopelijk snel de 
uitvoering volgen.  
 
 

5. Varia  
 

a. Nieuwe indienronde coronasubsidies 
 

Erkende verenigingen konden een tegemoetkoming aanvragen voor geleden verliezen o.w.v. Corona 
en het Corona-veilig maken van activiteiten. Voor 2020 kwam dit neer op zo’n, 52.000 euro die 
werden uitgekeerd aan de verenigingen die een aanvraag indienden. in 2021 zijn er twee nieuwe 
indienrondes:  

 
Tussen 20 mei en 20 juni 2021 voor mogelijke tegemoetkomingen voor de periode 1/1/2021-
30/04/2021.  
Tussen 20 november en 31 december 2021 voor mogelijke tegemoetkomingen voor de periode 

1/1/2021-31/12/2021. 

 
https://www.kortenberg.be/subsidiereglement-tov-kortenbergse-verenigingen-ikv-besteding-
noodfonds-corona-richtlijnen-herstelplan-gk-20201116-en-bk-2020112 
 

 
Daarnaast werd er beslist om geen huurgelden aan te rekenen voor het gebruik van gemeentelijke 
infrastructuur door de erkende Kortenbergse verenigingen tot eind augustus. 

 
 

b. Nieuwe collega 
 
De gemeente wil graag een bloeiende gemeente zijn waar veel te beleven valt. Daarom werd er 
gekozen om de dienst cultuur/evenementen uit te breiden met een extra collega. Vanaf 17/5 zal Zoë 
Smeyers de dienst komen versterken. Verenigingen zullen zeker met haar samenwerken voor 
evenementen. 

 
 

c. Sabam – Billijke vergoeding gemeentelijke zalen 
 
Tijdens een vorige vergadering werd gevraagd wat de regeling is voor Sabam en billijke vergeoding 
nu deze werden samengevoegd tot ‘Unisono’. Dit werd nagevraagd. Momenteel zijn er nog enkele 
tarievengroepen die naast elkaar blijven bestaan, zoals de polyvalente zalen. D.w.z. dat er niet 
automatisch sabam of BV wordt aangerekend. 
Misschien dat dit later nog wel kan. De contracten blijven dus voorlopig zoals ze zijn en organisatoren 
dienen hun aanvragen best in zoals voorheen. Het is dus mogelijk dat er voor sommige evenementen 
enkel sabam wordt aangerekend omdat er voor BV al een overeenkomst is. Dit wordt door Unisono 
dan in mindering gebracht. 
 
Voor billijke vergoeding is het volgende gedekt door de gemeente: 
 
OC Atrium (grote zaal + cafetaria) tarief ‘dans’ en ‘drank’  
GC Colomba (grote zaal + cafetaria + kleine zaal) tarief ‘dans’ en ‘drank’  
OC Everberg tarief ‘drank’  
OC De Zolder tarief ‘drank’  
Polyvalente zaal Erps-Kwerps tarief ‘drank’  
OC Berkenhof moet opnieuw worden opgenomen 
 

 

https://www.kortenberg.be/subsidiereglement-tov-kortenbergse-verenigingen-ikv-besteding-noodfonds-corona-richtlijnen-herstelplan-gk-20201116-en-bk-2020112
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d. Datum volgende cultuurraad 
 
Donderdag 30/9/21 – locatie nog niet bekend 
 
 

e. Vrijwilligersacademie 
 
‘Kortenbergse Vrijwilligersacademie begeleidt verenigingen bij de heropstart van activiteiten na de 
coronacrisis’. 
Vroeg of laat kan het verenigingsleven weer ten volle opstarten. Daarom gaat de gemeentelijke dienst 
Vrije Tijd in mei van start met de Kortenbergse Vrijwilligersacademie.  
Het is de bedoeling jaarlijks meerdere infosessies en opleidingen te voorzien. Er kan ook op aanvraag 
gewerkt worden. 
 
In een eerste opleiding, op donderdag 27 mei van 20 tot 22 u., wordt ‘Communicatie en ledenbeheer’ 
besproken. Hoe kan je je vereniging nog beter in de kijker zetten? Welke communicatiemiddelen kan 
je daarvoor gebruiken? Hoe (her)activeer je je leden? Op deze en meer vragen krijg je een antwoord 
tijdens deze twee uur durende opleiding. (digitaal) 
 
Op dinsdag 22 juni is er al meteen een tweede opleiding waarin we de meest recente coronaregels 
inzake evenementen bespreken. Daarna gaan we dieper in op de organisatie van evenementen. 
(digitaal) 
 
Inschrijven kan via https://kortenberg.kwandoo.com. Maak gebruik van het trefwoord ‘vrijwilliger’ in de 
zoekfunctie in de linkerkolom om activiteiten sneller te vinden.  
Voor vragen of opmerkingen neem je contact met de dienst Vrije Tijd via 02 755 30 70 of 
vrijetijd@kortenberg.be. 
 

 

 
6.  Rondvraag 

 
Dirk Vandenboer verzoekt om tijdens een volgende vergadering de camera’s uit te zetten. vergaderen 
met camera heeft een impact op de CO2-uitstoot. 
Anderen verzoeken om toch met camera te werken omdat het een meerwaarde s om elkaar te kunnen 
zien. 
Dirk bezorgt het desbetreffende artikel aan Stien. Dit wordt besproken met het bestuur van de 
cultuurraad. 
 
Hendrik Stubbe vraagt wat de plannen zijn rond klassieke muziek. 
Vanuit de gemeente zal er in juli iets gebeuren rond klassieke muziek. 
Hendrik nodigt andere verenigingen ook uit tot een samenwerking met Curieus rond klassieke muziek. 

 
 
 
 
 

Aanwezigen   

Alex Peeters Cantate 

Ann Maes De Verbroedering 

Ann Vannerem Schepen Cultuur 

Ann Vannetelbosch Jagidelifa 

Arlette Renson Die Blomme 

August De Busscher De Witte Merel 

Danielle Van Erps Jeugd Verbroedert 

Dirk De Bock Ondervoorzitter 

https://kortenberg.kwandoo.com/


Dirk Vandenboer Dames en heren 

Edgard Dames en heren 

Erna Leaerts Sint Antoniuskoor Meerbeek 

Frank Iwens De Wijngilde 

Gaby Leaerts Seniorenraad 

Georges Tonla Briquet Voorzitter 

Gerd Van Kogelenberg Happy Art 

Hilde Van Keymolen Markant 

Ilse Gielis sint Antoniuskoor Meerbeek 

Isabelle Maesschalck Gezinsbond Erps-Kwerps 

Jean-Marie Beutten Het Kader 

Johan De Bruyne Edelweis 

Kristel Porczynska-Troski Femma Erps-Kwerps 

Luk Arnalsteen Gezinsbond Meerbeek 

Marianne Druez Bonzaï 

Marnix Debonnet MKK 

Michel Cappan gezinsbond Kortenberg 

Nicole Steeno Groove Hall 

Stien Pardon Cultuurfunctionaris 

Sven Melaerts De Vrolijke Schutters 

Vic Mertens Conek 

Bea Vrebos Ferm Meerbeek 

Christelle Vanhoorebeeck Markant 

 Mia Gielis Neos 

Verontschuldigd   

Donald Coorevits Verenigingsraad Everberg 

Toos Janssen Secretaris 

Guido Craps vtbKultuur 
 


